
Zápis č. 2/2009 

 

ze schůze ÚOK chovatelů okrasných a užitkových holubů  konané dne 14. června 2009 v 

Brně.  

Jednání se účastnili za ÚOK: MVDr. V.Ráček, J. Baláš, S. Brückner, J. Holaň, doc. Dr. 

S. Chrastil, O. Matouš, Ing. M. Otruba, S. Petržílka, J. Svozil, Ing. J. Veltruský, P. 

Wieder, za revizní komisi ÚOK: F. Král, Ing. V. Krůta, I. Janoušek a tajemník ÚOK T. 

Marušák. 

 

Schůzi zahájil předseda ÚOK MVDr. Ráček a po úvodním přivítání všech přítomných bylo 

přikročeno k jednání komise. Seznámil přítomné s navrhovaným programem jednání. 

 

Na této první schůzi nově zvolené komise se bude řešit jako hlavní úkol rozdělení 

kompetencí  jednotlivých členů ÚOK. Po obšírné diskusi byli funkce obsazeny takto: 

 

Místopředseda komise ÚOK – do této funkce byl navržen a schválen Pavel Wieder, 

zároveň byl pověřen funkcí předsedy pracovní komise pro vzorníky, do příštího jednání 

navrhne další členy do této komise a vybere si i odborné spolupracovníky. 

 

Člen ÚOK pro výstavnictví, rozpočet a ekonom komise ÚOK  - do této funkce byl navržen a 

schválen Ondřej Matouš, byl pověřen ve spolupráci s tajemníkem komise připravit čerpání 

rozpočtu na rok 2009 a sestavením rozpočtu na rok 2010. 

 

Člen ÚOK pověřený zastupováním odbornosti v EE a mezinárodními vztahy – byl navržen a 

schválen MVDr. Václav Ráček, který bude ve spolupráci se Slaviborem Petržílkou, který 

byl na zasedání EE v Belgii jmenován čestným členem EE a má právo se jednání EE 

zúčastňovat, zastupovat holubářskou odbornost i v rámci mezinárodních vztahů.  

 

Člen ÚOK pověřený legislativou, navrhováním předpisů a mezinárodními vztahy - byl 

navržen a schválen Slavibor Petržílka. Na další jednání ÚOK byl na tomto jednání pověřen 

vypracováním návrhu řádu chovatelské odbornosti, který musí být v souladu se Stanovami 

Svazu. 

 

Člen komise ÚOK pověřený řízením klubů chovatelů holubů – byl navržen a schválen Ing. 

Jiří Veltruský. Na další jednání komise ÚOK byl pověřen připravit koncepci jak dál 

zlepšovat práci s kluby. Dostal úkol projednat s Klubem chovatelů holubů slepičáků jejich 

dosavadní aktivity.  

 

Člen komise ÚOK pověřený prací s mládeží -  byl navržen a schválen Jan Baláš, který se za 

ÚOK zúčastní zkoušení mladých chovatelů na Celostátním kole soutěže dovednosti mladých 

chovatelů s mezinárodní účastí, letos konaném ve Žďáru nad Sázavou. 

 

Člen komise ÚOK pověřený řízením činnosti kolem plemenných chovů holubů - byl navržen 

a schválen Jiří Holaň. 

 

Člen komise ÚOK pověřený otázkami tisku - byl navržen a schválen Ing. Miroslav Otruba. 

 

Ostatní členové Brückner a Svozil jsou zatím bez přidělených kompetencí, toto bude řešeno 

na další schůzi ÚOK. 



 

Člen komise ÚOK pověřený řízením komise posuzovatelů – k tomuto bodu proběhla diskuse 

o způsobu řízení sboru posuzovatelů ze strany ÚOK. Bylo rozhodnuto o odkladu obsazení 

této funkce do schválení nového řádu chovatelské odbornosti na příští konferenci odbornosti. 

Do té doby byl pověřen řízením sboru posuzovatelů dosavadní předseda komise 

posuzovatelů  Dr. Sylvestr Chrastil. 

 

Na závěr jednání byly v diskusi předloženy náměty a připomínky jednotlivých členů komise: 

Přítel Wieder – navrhl pro každého člena komise ÚOK povinně připravit dva články do 

časopisu Holubář. Dále navrhl stanovit ověřovatele zápisu z jednání komise ÚOK – určen 

MVDr. Ráček, Wieder a Dr. Chrastil. 

Přítel Petržílka – informoval o tom, že požádal jako zástupce v EE na posledním zasedání EE 

v Belgii o konání mezinárodního školení posuzovatelů holubů v České republice na rok 2011. 

Přítel Svozil – připravil písemně koncepci pro práci s Kluby. Navrhl rozdělení klubů pro 

jednotlivé členy komise. ÚOK rozhodla o tom, že se k tomuto vyjádří na příštím jednání nově 

pověřený člen ÚOK pro práci s kluby Ing. Veltruský. Byla stanovena zásada účastnit se akcí 

klubu a přinášet o tom informace. 

Přítel Král – podal informaci o tom, že se na konferenci neschválil rozpočet komise na rok 

2009. Doporučil schválit ho zpětně na další konané konferenci. 

Přítel Wieder – vznesl dotaz jak bude postupováno v záležitosti vznesené na konferenci s 

kluby přítelem Kurkou, v hodnocení, poplatcích a vůbec vystavování vzácných rázů plemen 

holubů. tajemník komise připomněl, že v zápisu z této konference je o tom jednáno a je na 

této komisi, aby to řešila. V další části projednávání tohoto bodu se komise rozhodla tímto 

dále zabývat a pověřila přítele Matouše vznést žádost na ÚV ČSCH o odpuštění poplatků za 

klecné na výstavách pro tyto holuby. Další jednání a úvahy o tom jaká plemena a barevné 

rázy zařadit do této skupiny se budou v komisi dále probírat a některý člen komise bude 

pověřen řešením tohoto problému na dalších jednáních ÚOK. 

Přítel Baláš – vznesl připomínku a navrhl ji v průběhu dalších jednání řešit, jak dále 

postupovat v hodnocení holubů, zda nesladit výši přidělovaných bodů jako v jiných státech. 

V další části bylo diskutováno i o způsobech posuzování holubů, o tomto se bude také dále 

jednat. 

Přítel Chrastil – seznámil přítomné se závěry Valné hromady Svazu, konstatoval, že z řad 

holubářů bude možno v nově zvolených funkcionářích ÚV ČSCH hledat podporu pro 

holubářské hnutí. V další části diskuse upozornil na nutnost řešení prodeje Vzorníku plemen 

holubů, a doporučil o pokračování reklamy v časopisu Chovatel.  

 

V dalším bodu informoval o stížnosti Ing. Sousedíka rozšířenou i o stížnost na Ing. 

Veltruského na porušení anonymity posouzení jeho holubů – tato stížnost se týká 

posuzovatele Ing. Krůty a Ing. Veltruského. ÚOK konstatuje, že rozhodnutí bylo plně 

v  kompetenci vedoucího posuzovatele na této výstavě. Ing. Sousedíkovi na jeho stížnost bude 

písemně odpovězeno – zajistí tajemník komise. 

 

Jako další bod byla podána informace o přípravě EV v Nitře – přihlášky rozeslány jak na 

okresy tak i na kluby, informace jsou i na internetu a komise ÚOK znovu doporučila našim 

vystavovatelům se na této výstavě prezentovat se svými holuby. Ze strany ÚV ČSCH bude 

zajištěn centrální svoz zvířat a bude podpořeno vystavování zvířat našich vystavovatelů z 

rozpočtu Svazu.  

Jako další bod zazněla informace o pořádání mezinárodního školení posuzovatelů, tentokrát v 

rakouském Linci ve dnech 18. - 20. září 2009. 

Jako další bod jednání informoval tajemník o současném stavu a počtech posuzovatelů, 



některé naléhavé věci se budou řešit ve spolupráci s Dr. Chrastilem. Dr. Chrastil uvedl, že 

zásadní věci se budou řešit  až po řádném ustavení vedení sboru posuzovatelů. 

Po vyčerpání všech příspěvků MVDr. Ráček doporučil jako další termín schůze ÚOK 3-4. 

října 2009 a po schválení termínu jednání  ÚOK ukončil. 

 

Zapsal: Tomáš Marušák, tajemník ÚOK chovatelů holubů 

 V Praze 19. června 2009 

 


